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Protokół Nr V/11 
 

z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytej w dniu 28 stycznia  2011 roku 

 
Obrady trwały od 10.00 do 16.10 
Obecni wszyscy radni. 
 
Sesję otworzył i prowadził przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć. 
Po przywitaniu wszystkich obecnych, stwierdzeniu prawomocności obrad – przy 
stwierdzaniu kworum obecnych było 16 radnych -   przedstawił wniosek prezydenta 
miasta o uzupełnienie porządku obrad o projekty uchwał w sprawie: 
- zmiany uchwały własnej w sprawie wysokości stawek opłaty od posiadania psów, 
terminów płatności i sposobu jej poboru; 
- zmiany uchwały w sprawie ustalenia wykazu komunalnych mieszkań służbowych 
wydzielonych w zasobie mieszkaniowym gminy z przeznaczeniem do wynajęcia na 
czas trwania stosunku pracy. 
- uchwalenia „Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2011”; 
- zaciągnięcia kredytu długoterminowego; 
- dotacji przedmiotowych dla zakładów budżetowych na rok 2011; 
 
Ponadto przedstawił wniosek o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej. Przypomniał, że radni projekt 
ten otrzymali w grudniu wraz z projektem budżetu miasta na rok 2011  
 
„za” wnioskiem o uzupełnienie porządku obrad o wyszególnione wyżej  projekty 
uchwał oddano 16 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 0. 
 
W związku z powyższym, tj. po wprowadzeniu ww. projektów uchwał,  porządek 
obrad sesji Nr V przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji : z 20 i 29 grudnia 2010 r. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 
4. Informacja Prezydenta Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. Odpowiedzi na zgłoszone 

zapytania  i interpelacje. 
 
Część I. 

1. Przyjęcie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2011. 

2. Przyjęcie Programu Ochrony Zdrowia na rok 2011. 
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3. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za przyjęcie odpadów na 
Miejskie Składowisko Odpadów w Kędzierzynie-Koźlu ul. Naftowa 7. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie górnych stawek opłat  ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania  odpadów 
komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości  ciekłych. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania przekształcenia  poprzez likwidację 
działalności medycznej Samodzielnego Publicznego Zespołu Szpitali 
Pulmonologiczno-Reumatologicznych z siedzibą w Kup. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej w sprawie wysokości 
stawek opłaty od posiadania psów, terminów płatności i sposobu jej poboru. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wykazu 
komunalnych mieszkań służbowych wydzielonych w zasobie mieszkaniowym 
gminy z przeznaczeniem do wynajęcia na czas trwania stosunku pracy. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy 
Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2011”. 

 
Część II. 
1. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej. 
2. Uchwalenie budżetu miasta na rok 2011; 

1. Odczytanie projektu uchwały budżetowej 
2. Odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
3. Odczytanie opinii i wniosków komisji problemowych 
4. Stanowisko Prezydenta Miast do opinii i wniosków komisji problemowych 
5. Dyskusja nad wszystkimi nieuwzględnionymi przez Prezydenta Miasta 

wnioskami komisji   
6. Głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej. 

 
3. Podjęcie uchwały w sprawie  zaciągnięcia kredytu długoterminowego.  
4. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji przedmiotowych dla zakładów budżetowych na 

rok 2011. 
 
Część III. 
 

1. Uchwalenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2011. 
2. Propozycje do planu pracy Rady Miasta na rok 2011. 
3. Stanowisko Rady Miasta do skarg rozpatrzonych przez Komisję Rewizyjną. 
4. Wolne wnioski. 
5. Zakończenie obrad. 

 
Ad. 2. 

Radni nie wnieśli uwag do protokółu Nr III/10 z 20.12.2010 r. i Nr IV/10 
z 29.12.2010 r. z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. W związku z powyższym 
przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził przyjęcie obu protokółów. 
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Ad. 3. 
Informację o bieżącej działalności przewodniczącego Rady oraz korespondencji 
w okresie międzysesyjnym przedstawił Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć 

(pisemna informacja stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad. 4. 
Informację o działaniach i decyzjach podjętych przez Prezydenta Miasta w okresie 
międzysesyjnym przedstawił prezydent miasta Tomasz Wantuła  

(pisemna informacja stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad.5. 
Interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania  i 
interpelacje. 
 
Ryszard Pacułt zwrócił się z pytaniami w sprawie : 
1.  możliwości wykonania oznakowań przyjścia dla pieszych w ciągu spacerowym w 

parku na ul. 24 Kwietnia oraz w ciągu spacerowym wałami od promenady im. 
Księdza Ludwika Rutyny w kierunku pomnika Powstańców Śląskich); 

2. terminu wykonania kładki nad Potokiem Sukowickim. Przypomniał, że decyzja o 
realizacji  tego zadnia została podjęta 4 lata temu.  

3. terminu usunięcia zniszczeń alejek parkowych, spowodowanych przez ciężki 
sprzęt w trakcie prac związanych z budową sieci kanalizacyjno-burzowej, 

4. planowanego terminu zniwelowania terenu w okolicy straży pożarnej przy ul. 
Zamkowej. 

 
Prezydent Miasta Tomasz Wantuła zadeklarował udzielenie odpowiedzi w terminie 
późniejszym. 
 
Marek Niemiec zwrócił się z prośbą o rozważenie możliwości udostępniania w 
godzinach rannych (od 9-tej) siłowni na stadionie Kuźniczka. Jednocześnie wyjaśnił, 
że od pewnego czasu siłownia jest czynna od godz. 13.00, co wzbudza niezadowolenie 
tych  mieszkańców, którzy korzystali z siłowni w godzinach dopołudniowych.  
 
Dariusz Broj, dyrektor MOSiR poinformował o uwarunkowaniach kadrowych (1 etat), 
które zadecydowały, że siłownia czynna jest  w godzinach popołudniowych. 
Jednocześnie zadeklarował że jeżeli wpłynie wniosek o zmianę godzin pracy siłowni, 
to  rozważy możliwość jego realizacji. 
 
Grzegorz Chudomięt zwrócił uwagę na czynnik ekonomiczny, który powinien mieć 
wpływ na godziny pracy siłowni. 
 
Hubert Majnusz zwrócił się z prośbą  o niepobieranie od najemców lokali 
mieszkalnych odsetek karnych z tytułu opłat czynszowych uiszczanych po 10 dniu 
danego miesiąca. Jednocześnie wyjaśnił, że prośba ta wynika z sugestii części 
emerytów i rencistów zamieszkałych w os. Cisowa, którzy otrzymują świadczenia 
emerytalno-rentowe około 10-go dnia każdego miesiąca. 
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Prezydent Miasta Tomasz Wantuła poinformował, że w indywidualnych przypadkach 
jest możliwość  zmiany terminu płatności czynszu (aneks do umowy najmu lokalu 
mieszkalnego). 
 
Elżbieta Czeczot  poprosiła o informację na temat ilości zasiedlonych mieszkań 
chronionych oraz kosztów utrzymania tych mieszkań. Ponadto poprosiła o odniesienie 
się do informacji, że kilka mieszkań chronionych zostało zasiedlonych przez osoby 
spoza Kędzierzyna-Koźla. 
 
Prezydent Miasta Tomasz Wantuła zadeklarował udzielenie pisemnej odpowiedzi w 
późniejszym terminie. 
 
Część I. 
 
1. Przyjęcie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2011. 
 
Ewa Odulińska, Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny 
poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, wnioskując 
jednocześnie „aby wynagrodzenie członków Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych pozostawić na poziomie z lat ubiegłych tj. aby wynosiło za                           
1 posiedzenie 20% minimalnego wynagrodzenia za pracę należnego pracownikom 
zatrudnionym w pełnym wymiarze czasu pracy”. 
 
Grzegorz Chudomięt poprosił o informację na temat wysokości środków finansowych 
przeznaczonych z budżetu miasta na działalność Poradni dla Osób Uzależnionych i 
Współuzależnionych od Alkoholu.   
 
Iwona Szweda, kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej, Spraw Socjalnych i 
Rodziny poinformowała, że instytucje prowadzące w mieście tego typu poradnie 
( tj. Samodzielny Publiczny  Zespół Opieki Zdrowotnej, Niepubliczny Zakład Opieki 
Zdrowotnej „SENSIMED”, Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej „IS-MED” 
Samodzielny Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej „B-med”) nie otrzymały w 
ubiegłym roku dofinansowania z budżetu gminy, gdyż nie przystąpiły do konkursu 
ofert.  
 
Grzegorz Chudomięt kontynuując pytania interesował się wysokością środków 
przeznaczonych w poprzednich latach na realizację Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych oraz przyczynami braku 
zainteresowania wymienionych wyżej instytucji ofertami konkursowymi gminy.  
Ponadto poprosił o bliższą informację na temat podmiotów, które będą realizowały 
priorytety,  cele oraz zadania  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2011. 
Na zakończenie poprosił o informację na temat przyjętych wskaźników określających 
skuteczność  Programu. 
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Na pytania wyjaśnień udzieliła Iwona Szweda, kierownik Wydziału Polityki 
Mieszkaniowej, Spraw Socjalnych i Rodziny. 
 
Mirosław Wantuła poprosił o informację na temat możliwości wprowadzenia takich 
zmian organizacyjnych, które pozwolą na funkcjonowanie świetlic 
socjoterapeutycznych także w grudniu. Jednocześnie wskazał na pozytywna rolę tych 
świetlic. 
 
Iwona Szweda wskazując na przyczyny zamykania świetlic w grudniu poinformowała 
o potrzebie dokonania rocznych rozliczeń finansowych z działalności świetlic. 
Jednocześnie zwróciła uwagę, że w czasie letnich wakacji świetlice również są 
nieczynne, jednak  fakt ten nie wzbudza tylu kontrowersji.  
 
Mirosław Wantuła zwrócił uwagę, że w okresie wakacyjnym łatwiej jest zorganizować 
różne formy  zajęć dla dzieci. Podzielił się również swoimi wątpliwościami dot. 
przyczyn zamykania świetlic w grudniu. Zasygnalizował  podjęcie dalszych kroków, 
które spowodują funkcjonowanie świetlic również w grudniu. 
 
Prezydent Miasta Tomasz Wantuła zadeklarował, że wspólnie z panią kierownik 
przeanalizuje możliwości wydłużenia funkcjonowania świetlic. 
 
Przed poddaniem pod głosowanie projektu uchwały, prowadzący obrady Andrzej 
Kopeć upewnił się czy prezydent miasta przyjął wniosek Komisji ZSSiR „aby 
wynagrodzenie członków Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
pozostawić na poziomie z lat ubiegłych tj. aby wynosiło za 1 posiedzenie 20% 
minimalnego wynagrodzenia za pracę należnego pracownikom zatrudnionym w 
pełnym wymiarze czasu pracy”. 
 
Wniosek Komisji ZSSiR uzasadniła Elżbieta Czeczot. 
 
Skarbnik miasta Alina Janik poinformowała, że prezydent miasta przychylił się do 
wniosku. Jednocześnie wyjaśniła, że wniosek ten będzie zrealizowany w ramach 
dotychczasowych zapisów, tj. bez potrzeby wprowadzania zmian w projektowanym 
budżecie miasta. 
 
Po upewnieniu się, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji przewodniczący obrad 
Andrzej Kopeć poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 2 głosy. 
 

Uchwała Nr V/27/11 
 

Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 28 stycznia 2011 r. 

 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Narkotykowych na rok  2011 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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2. Przyjęcie Programu Ochrony Zdrowia na rok 2011. 
 
Rafał Olejnik, Przewodniczący Komisji ZSSiR poinformował, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
W dalszej części wypowiedzi podkreślił potrzebę zwiększenia nakładów na  
podniesienie świadomości społecznej na temat chorób objętych Programem ochrony 
zdrowia. 
Po upewnieniu się, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji przewodniczący obrad 
Andrzej Kopeć poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 22 głosy, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
        

Uchwała Nr V/28/11 
 

Rady Miasta  Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 28 stycznia 2011 r. 

 
w sprawie przyjęcia Programu ochrony zdrowia  na rok 2011 

        (tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
  
3. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za przyjęcie odpadów na 

Miejskie Składowisko Odpadów w Kędzierzynie-Koźlu ul. Naftowa 7. 
 
Robert Młodziński, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformował, 
że w trakcie opiniowania ww. projektu uchwały  komisja przyjęła wniosek złożony 
przez radnego Mirosława Wantułę o wprowadzenie dodatkowej stawki za składowanie 
odpadów na Miejskim Składowisku Odpadów za odpady pochodzące spoza gminy 
Kędzierzyn-Koźle w wysokości 20% więcej w porównaniu do stawki za odpady 
pochodzące z gminy Kędzierzyn-Koźle. 
Komisja jednogłośnie ( 9 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie ustalenia wysokości opłat za przyjęcie odpadów na Miejskim Składowisku 
Odpadów w Kędzierzynie-Koźlu ul. Naftowa 7 wraz z przyjętym wnioskiem 
 
Wiesław Fąfara, przewodniczący Komisji UAiŚN poinformował, że w trakcie 
analizowania projektu cennika za przyjęcie odpadów na miejskie składowisko w 
Kędzierzynie-Koźlu ul. Naftowa 7, Komisja  przyjęła wniosek złożony przez Halinę 
Mińczuk o przedstawienie szczegółowej kalkulacji cen uwzględniającej rzeczywisty 
poziom kosztów poniesionych przez składowisko.  
 
W związku z przyjętym wnioskiem Komisja nie wypracowała opinii do projektu 
uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za przyjęcie odpadów na Miejskim 
Składowisku Odpadów w Kędzierzynie-Koźlu ul. Naftowa 7. 
 
Na zakończenie poinformował, że radni przed sesją otrzymali dodatkowy materiał dot. 
wniosku komisji.  
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Halina Mińczuk przedstawiła pytania dotyczące materiałów uzupełniających.  
- w kalkulacji proponowanych stawek za przyjęte odpady w 2011 r. w kolumnie dot. 
planowanego przychodu w 2011 r. po zmianie cen jest suma: 4 469 704. zł.  a w 
zestawieniu przychodów i kosztów Miejskiego Składowiska Odpadów w latach 2008-
2010 + plan 2011  jest planowany przychód  4 mln. 40 tys. zł W podsumowaniu 
zestawienia, koszty wynoszą 4 mln. 84 tys. zł. - poprosiła o informację czy dyrektor 
zakłada straty w zakładzie ?  
Ponadto poprosiła o informację czy w kwocie 4 mln. 40 tys. zł jest wliczony przychód 
z odpadów segregowanych ? 
W dalszej części poprosiła o wyjaśnienie i uzasadnienie danych zawartych w pozycji 
7. w kolumnach nr 11 (93,05); nr 12 (2,42), nr 13 (2,99). 
Na zakończenie wypowiedzi zakwestionowała zasadność proponowanej podwyżki. 
 
Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć upewnił się, czy na sali posiedzeń jest osoba 
kompetentna do udzielenia wyjaśnień. 
 
Prezydent Miasta Tomasz Wantuła poinformował, że osobą tą jest dyrektor MSO, 
jednak w chwili realizacji punktu jest nieobecny na sali posiedzeń. 
 
Prowadzący obrady Andrzej Kopeć poinformował, że w zaistniałej sytuacji składa 
wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu dot. podjęcia  uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości opłat za przyjęcie odpadów na Miejskie Składowisko Odpadów w 
Kędzierzynie-Koźlu ul. Naftowa 7. 
„za” wnioskiem oddano 14 głosów 
„przeciw” 3 
„wstrzymujących się” 6 głosów. 
Rada przyjęła wniosek  
 
Prezydent Miasta Tomasz Wantuła przeprosił Radę za zaistniałą sytuację. 
Jednocześnie wyraził nadzieję, że przyczyną nieobecności dyrektora MSO jest istotny 
powód. 
 
4. Podjęcie uchwały w sprawie górnych stawek opłat  ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie odbierania  odpadów komunalnych oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości  ciekłych. 

 
Zbigniew Barszcz zgłosił wniosek o zdjęcie ww. punktu z porządku obrad. 
Uzasadniając wniosek zwrócił uwagę, że obie uchwały tj. ujęte w punkcie nr 3 i nr 4 
korespondują ze sobą.   
„za” wnioskiem oddano 15 głosów 
„przeciw” 2 
„wstrzymujących się” 5 głosów. 
Rada przyjęła wniosek  
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5. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania przekształcenia  poprzez likwidację 
działalności medycznej Samodzielnego Publicznego Zespołu Szpitali 
Pulmonologiczno-Reumatologicznych z siedzibą w Kup. 

 
Rafał Olejnik, przewodniczący Komisji ZSSiR poinformował, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i jednogłośnie, tj. 22 głosy „za”,  podjęli uchwałę. 
 

Uchwała Nr V/29/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn - Koźle    
z dnia 28 stycznia 2011 r.    

 
w sprawie zaopiniowania przekształcenia poprzez likwidację działalności medycznej 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Szpitali Pulmonologiczno-Reumatologicznych z 
siedzibą w Kup. 

        (tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej w sprawie wysokości stawek 

opłaty od posiadania psów, terminów płatności i sposobu jej poboru. 
 
Robert Młodziński, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformował, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i  jednogłośnie, tj. 22 głosy „za”,  podjęli uchwałę. 
 

Uchwała Nr V/30/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 28 stycznia 2011r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości stawek opłaty od posiadania psów, terminów 
płatności i sposobu jej poboru 

        (tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wykazu komunalnych 

mieszkań służbowych wydzielonych w zasobie mieszkaniowym gminy 
z przeznaczeniem do wynajęcia na czas trwania stosunku pracy. 

 
Ewa Odulińska, wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny 
poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i jednogłośnie, tj. 22 głosy „za”,  podjęli uchwałę. 
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Uchwała Nr V/31/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 28 stycznia 2011 roku 

 
zmieniająca uchwałę    w sprawie ustalenia wykazu komunalnych mieszkań    służbowych 
wydzielonych w zasobie mieszkaniowym gminy z przeznaczeniem do wynajmowania na 

czas trwania stosunku pracy. 
        (tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy 

Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2011”. 

 
 
Marek Niemiec, przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ewa Odulińska, wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny 
poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ryszard Pacułt zwrócił uwagę na zaniepokojenie części członków komisji oświaty z 
powodu niewspółmiernie niskiej kwoty w stosunku do potrzeb jakie zaistniały w 
niektórych stowarzyszeniach w związku ze wzrostem cen (wyższy vat i ceny za 
energię wodę itp.). W związku z tym poprosił o informację czy w ciągu roku mogą 
zostać wprowadzone zmiany kwot  dla niektórych stowarzyszeń ? 
 
Tomasz Wantuła, prezydent miasta zapewnił, że taka możliwość istnieje w przypadku  
pojawienia się dodatkowych środków finansowych. 
 
Po stwierdzeniu braku zgłoszeń do dyskusji prowadzący obrady Andrzej Kopeć 
poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 21 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0 

Uchwała Nr V/32/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 28 stycznia 2011 r.. 

 
w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  

na rok 2011”. 
        (tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
Przed przystąpieniem do realizacji kolejnych punktów porządku obrad o głos poprosił 
prezydent miasta Tomasz Wantuła, który zwrócił się do Krzysztofa Ważnego, 
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dyrektora MSO o podanie Radzie przyczyn nieobecności w trakcie realizacji punktu 3 
porządku obrad i udzielenie wyjaśnień radnym do projektów uchwał. 
 
Krzysztof Ważny, dyrektor MSO na wstępie przeprosił radnych za swoją nieobecność 
w czasie realizacji punktu 3 dot. projektu uchwały w sprawie  ustalenia wysokości 
opłat za przyjęcie odpadów na Miejskie Składowisko Odpadów. Jednocześnie 
wyjaśnił, że przez cały czas był obecny przed salą posiedzeń, a oddalił się jedynie na 
10 minut.  
Na zakończenie zwrócił się z prośbą o przywrócenie do porządku obrad zdjętych 
punktów. 
 
Prowadzący obrady Andrzej Kopeć ogłosił 25-cio minutową przerwę. (od 11.30 do 
11.55) 
 
Po wznowieniu obrad i sprawdzeniu kworum głos zabrał Wojciech Jagiełło, 
wiceprzewodniczący Rady Miasta, który złożył wniosek formalny o przywrócenie do 
porządku obrad zdjętych projektów uchwał (ujętych w punkcie 3 i 4 porządku obrad). 
 
Zbigniew Barszcz poinformował, że jest przeciwny wnioskowi. Zwrócił uwagę, że 
komisja urbanistyki wystąpiła z wnioskiem o dodatkowe materiały uzasadniające  
wzrost opłat za przyjęcie odpadów na Miejskie Składowisko Odpadów. Z uwagi na to, 
że dodatkowe materiały nadal budzą wątpliwości radnych, zasadne jest aby dalszą 
dyskusję przeprowadzić na posiedzeniu komisji. 
 
Ryszard Pacułt poparł wniosek Wojciecha Jagiełły. 
„za” wnioskiem oddano 7 głosów, 
„przeciw” 11 
„wstrzymujących się” 3  
wniosek został oddalony. 
 
Kolejny wniosek poddany pod głosowanie został zgłoszony przez Zbigniewa Barszcza 
i wynikał z prośby prezydenta miasta, który poinformował o pilnych obowiązkach 
służbowych niepozwalających mu na uczestniczenie przez ok. dwie godziny w 
dalszych obradach Rady Miasta. 
W związku z powyższym Zbigniew Barszcz złożył wniosek o zmianę porządku obrad, 
tak żeby w pierwszej kolejności zrealizować tematy ujęte w części III, a po powrocie 
prezydenta miasta zrealizować część II - budżetową. 
 
Radni jednogłośnie, tj. 21 głosów „za” przyjęli ww. wniosek. 
 
Część III. 
 
1. Uchwalenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2011. 
 
Projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej przedstawiła Halina Fogel, 
wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej. 
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Ryszard Pacułt zwrócił się z pytaniem dot. celowości badania po absolutorium sytuacji 
w ubiegłym roku w niektórych instytucjach czy wydziałach Urzędu Miasta. 
Jednocześnie podzielił się opinią, że proponowany plan pracy komisji rewizyjnej jest 
sensowny i poprze go po wysłuchaniu wyjaśnień.  
 
Andrzej Kopeć wskazał na funkcję kontrolną komisji rewizyjnej. 
 
(na prośbę Zbigniewa Barszcza, prowadzący obrady Andrzej Kopeć ogłosił 5-cio minutową przerwę. 
W tym czasie skserowano i rozdano radnym pisemną wersję planu pracy komisji ). 
 
Po wznowieniu obrad kontynuowano dyskusję nad planem pracy komisji rewizyjnej. 
 
Halina Mińczuk zgłosiła wniosek aby rozszerzyć o Wydział PMS wykaz jednostek, 
które będą objęte kontrola w ramach tematu ujętego w punkcie 1 (w lutym) : 
„za” wnioskiem oddano 19 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 
Wniosek przyjęty 
 
Po uwzględnieniu wniosku punkt 1 otrzyma brzmienie: 

1. Przeprowadzenie wyrywkowej kontroli z zakresu sprzedaży mieszkań komunalnych 
na rzecz najemców ( wycena, wartość uzyskana) w porównaniu ze zwrotem kaucji na 
danych nieruchomościach. Wydział Geodezji i Gospodarki Gruntami, MZBK i Wydział 
PMS 

 
Ryszard Pacułt zgłosił wniosek aby w zaplanowanym w miesiącu wrześniu  temacie 
„Przeprowadzenie kontroli w Wydziale Kultury i Sportu w temacie: analiza wybranych, 
przeprowadzonych postępowań w przedmiocie organizowanych imprez sportowych i 
kulturalnych w roku 2010 i I półrocze 2011 r.” – skreślić rok 2010 
 
Przeciw wnioskowi wypowiedzieli się Tadeusz Urbańczyk, Elżbieta Czeczot i 
Zbigniew Barszcz. 
 
„za” wnioskiem oddano 3 głosy 
„przeciw” 15 
„wstrzymujących się 2 głosy 
Wniosek został oddalony 
 
Wiesław Fąfara zgłosił wniosek o poszerzenie zakresu kontroli w miesiącach maj i 
czerwiec o I kwartał 2011 r.  
 
Prowadzący obrady Andrzej Kopeć poddał kolejno pod głosowanie: 
- wniosek o poszerzenie zakresu kontroli o I kwartał 2011 r. (dot. maja) 
„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” i „wstrzymujących się”  nie było. 
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Po uwzględnieniu wniosku punkt 1 otrzyma brzmienie: 
1. Przeprowadzenie kontroli w MOSiR w temacie: realizacja planu finansowego za rok 

2010 i I kwartał 2011 r. 
- wniosek o poszerzenie zakresu kontroli o I kwartał 2011 r. (dot. czerwca) 
„za” oddano 19 głosów, 
„przeciw” i „wstrzymujących się”  nie było. 
 

1. Przeprowadzenie kontroli w Urzędzie Miasta w temacie: naliczenie i rozliczenie 
Funduszu Świadczeń Socjalnych za rok 2010 i I kwartał 2011 r. 

 
„za” całym planem pracy Komisji Rewizyjnej wraz z przyjętymi poprawkami oddano 
20 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 

Uchwała Nr V/33/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 28 stycznia 2011 r.  

 
w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2011.  

        (tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
 

Ad. 2. 
Propozycje do planu pracy Rady Miasta na rok 2011. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował, że plan pracy Rady 
Miasta  zostanie uchwalony na kolejnej sesji natomiast na dzisiejszej sesji chciałby 
poznać propozycje  radnych do planu pracy Rady na rok 2011.  
 
Wojciech Jagiełło zaproponował aby tematy problemowe były analizowane na 
posiedzeniach branżowych komisji, natomiast na sesji radni wysłuchaliby informacji z 
wypracowanych wniosków. 
Wyjątkiem byłyby tematy, które ustawowo należy  przedłożyć Radzie (np. dot. stanu 
oświaty). 
 
Grzegorz Peczkis zaproponował temat Informacja o dotychczasowych działaniach w 
sprawie remontu wiaduktu. 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś zaproponowała aby na sesję zaprosić także 
zarządcę wiaduktu. 
 
Zbigniew Barszcz poprosił aby ogólny zarys planu pracy przedstawił przewodniczący 
Rady. Będzie to materiał wyjściowy do propozycji radnych. 
 
Robert Młodziński podkreślił potrzebę skorelowania planu pracy Rady z planami 
pracy komisji problemowych. 
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Rafał Olejnik zaproponował wspólną sesję z udziałem Starosty w celu omówienia  
zadań na styku Gmina – Powiat.  
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć zadeklarował opracowanie projektu 
planu pracy Rady i przesłanie radnym wraz z materiałami dot. porządku obrad komisji 
problemowych  
 
Ad. 3. 

Stanowisko Rady Miasta do skarg rozpatrzonych przez Komisję Rewizyjną. 
 
Wypracowane wnioski do skarg rozpatrzonych przez Komisję Rewizyjną przedstawiła 
Halina Fogel, wiceprzewodnicząca komisji. 
 
1. dot. skargi Pani (...)* na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków 

Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu oraz Prezydenta Miasta w przedmiocie 
prawidłowości sprawowania uprawnień właścicielskich nieruchomości wspólnej 
położonej przy ul. Grunwaldzkiej 45 w zakresie budowy ogrodzenia.  
 

Komisja przyjęła stanowisko, że Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle nie jest właściwa 
do rozstrzygania w trybie skargowym sporu cywilnoprawnego w przedmiocie 
sprawowania uprawnień właścicielskich nieruchomości wspólnej położonej przy 
ul. Grunwaldzkiej 45 w zakresie budowy ogrodzenia. 
 
Radni nie wnieśli uwag do wnioskowanego przez Komisję Rewizyjną stanowiska. 
„za” podjęciem uchwały oddano 21 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr V/34/11 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 28 stycznia  2011 r. 
 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pani (...)* na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu 
Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu oraz Prezydenta Miasta w przedmiocie 
prawidłowości sprawowania uprawnień właścicielskich nieruchomości wspólnej 
położonej przy ul. Grunwaldzkiej 45 w zakresie budowy ogrodzenia.  

        (tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
2. dot. skargi Pani (...)* na działania Prezydenta Miasta związane ze zbywaniem 
nieruchomości gminnych położonych przy ul. Grunwaldzkiej 45  
 
 
Komisja przyjęła stanowisko, że Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle nie jest właściwa 
do rozstrzygania w trybie skargowym sporu cywilnoprawnego w związanego ze 
zbywaniem nieruchomości gminnych położonych przy ul. Grunwaldzkiej 45. 
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Rafał Olejnik przypomniał, że skarga dot. garaży była przedmiotem obrad Komisji 
Rewizyjnej i Rady  pod koniec ubiegłej kadencji. Rozstrzygnięciem skargi miał zająć 
się również sąd.  
 
Z-ca Prezydenta Miasta Brygida Kolenda-Łabuś poinformowała, że nie ma wiedzy czy  
któryś z najemców wystąpił na drogę sądową. 
 
Radni nie wnieśli uwag do wnioskowanego przez Komisję Rewizyjną stanowiska. 
„za” podjęciem uchwały oddano 21 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr V/35/11 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 28 stycznia 2011 r.  
 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pani (...)* na działania Prezydenta Miasta związane ze 
zbywaniem nieruchomości gminnych położonych przy ul. Grunwaldzkiej 45  

        (tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
3. dot. skargi Państwa (...)* na działania na działalność Prezydenta Miasta w 
przedmiocie zbycia dwóch lokali mieszkalnych w budynku położonym przy ul. 
Grunwaldzkiej 39 oraz dzierżawy gruntu. 
 
Komisja przyjęła stanowisko, że Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle nie jest organem 
właściwym do rozstrzygania  w trybie skargowym, sporu rozstrzygniętego przez właściwy 

sąd powszechny. 
 
Radni nie wnieśli uwag do wnioskowanego przez Komisję Rewizyjną stanowiska. 
„za” podjęciem uchwały oddano 21 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 

Uchwała Nr V/36/11 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 28 stycznia  2011 r. 
 
w sprawie rozpatrzenia skargi (...)*  na działania na działalność Prezydenta Miasta w 
przedmiocie zbycia dwóch lokali mieszkalnych w budynku położonym przy ul. 
Grunwaldzkiej 39 oraz dzierżawy gruntu. 

        (tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
4. dot. skargi Pana (...)* na działania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle oraz 
Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu 
w zakresie najmu lokalu użytkowego. 
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Komisja przyjęła stanowisko, że Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle nie jest organem 
właściwym do rozstrzygania w trybie skargowym, sporu cywilnoprawnego aktualnie 
rozpatrywanego przez sąd powszechny. Ponadto apeluje do Dyrektora Miejskiego Zarządu 
Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu o podjęcie stosownych rozmów 
negocjacyjnych z Panem (...)* , celem wypracowania wspólnego porozumienia w sprawie. 
 
Radni nie wnieśli uwag do wnioskowanego przez Komisję Rewizyjną stanowiska. 
„za” podjęciem uchwały oddano 20 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr V/37/11 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 28 stycznia 2011 r. 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi Pana (...)* na działania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-
Koźle oraz Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-
Koźlu w zakresie najmu lokalu użytkowego. 

        (tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 

5. dot. skargi Pani Teresy Koczubik dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu na działalność Komisji Rewizyjnej związaną z 
rozpatrywaniem skargi (...)* 
 
Komisja Rewizyjna  nie zajęła stanowiska do skargi z uwagi na wycofanie skargi 
przez Panią Teresę Koczubik podczas posiedzenia komisji  
 
Andrzej Kopeć, przewodniczący Rady Miasta upewnił się, czy skarga została 
wycofana przed rozpatrzeniem przez komisję. 
 
Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej Halina Fogel wyjaśniła, że  skarga została 
wycofana przed rozpatrzeniem 
 
W związku z powyższym prowadzący obrady stwierdził, że nie ma potrzeby 
podejmowania uchwały do wycofanej skargi. 
 
6. dot. skargi Pana (...)* na działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji w Kędzierzynie związane z wykonywaniem obowiązków kierownika jednostki 
budżetowej w zakresie gospodarowania środkami publicznymi oraz czynności 
zwierzchnictwa służbowego wobec skarżącego. 
 
Komisja Rewizyjna przyjęła dwa stanowiska: 
1. uznaje skargę za zasadną w części gospodarowania środkami publicznymi przeznaczonymi 
na wynagrodzenie gospodarza stadionu przy ul. Sadowej 6, 
2.  Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle jako organ stanowiący gminy nie jest uprawniona do 
rozstrzygania w sprawach roszczeń ze stosunku pracy. 
 
Radni nie wnieśli uwag do wnioskowanego przez Komisję Rewizyjną stanowiska. 
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„za” podjęciem uchwały oddano 20 głosów 
„przeciw” 1 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr V/38/11 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 28 stycznia 2011 r. 
 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pana (...)* na działania na działalność Dyrektora 
Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Kędzierzynie związane z wykonywaniem 
obowiązków kierownika jednostki budżetowej w zakresie gospodarowania środkami 
publicznymi oraz czynności zwierzchnictwa służbowego wobec skarżącego. 

        (tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
7. dot. skargi Pani (...)* na działalność Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle w zakresie 
odmowy oddania w najem komunalnego lokalu mieszkalnego. 
 
Komisja wnioskuje o uznanie skargi za bezzasadną. 
 
Radni nie wnieśli uwag do wnioskowanego przez Komisję Rewizyjną stanowiska. 
„za” podjęciem uchwały oddano 21 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr  V/39/11 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 28 stycznia 2011 r. 
 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pani (...)* na działalność Prezydenta Miasta Kędzierzyn-
Koźle w zakresie odmowy oddania w najem komunalnego lokalu mieszkalnego. 

        (tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
8. dot. skargi Pana (...)* na działania na działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu na czynności podejmowane w ramach pracy 
socjalnej wobec żony skarżącego. 
 
Komisja wnioskuje o uznanie skargi za bezzasadną. 
 
Radni nie wnieśli uwag do wnioskowanego przez Komisję Rewizyjną stanowiska. 
„za” podjęciem uchwały oddano 20 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1. 
 

Uchwała Nr V/40/11 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 28 stycznia 2011 r. 
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w sprawie rozpatrzenia skargi Pana (...)*  na działania na działalność Dyrektora 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu na czynności 
podejmowane w ramach pracy socjalnej wobec żony skarżącego. 

        (tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Stanisław Gładysz podzielił się uwagami dot. zadań Urzędu i Rady w procesie  
rozpatrywania skarg. 
 
Ad.9.  
Wolne wnioski. 
 
 
Ryszard Pacułt zwrócił się z wnioskiem o przedłożenie radnym wykazu dróg 
zlokalizowanych na terenie miasta z zaznaczeniem zarządcy. Z-ca Prezydenta Brygida 
Kolenda-Łabuś zadeklarowała realizację wniosku. 
 
Rafał Olejnik złożył wniosek o rozpoczęcie procedury wdrażającej przekazywanie 
zainteresowanym radnym materiałów na posiedzenia komisji i sesje w wersji 
elektronicznej. W uzasadnieniu wskazał na oszczędności wynikające z przekazywania 
dokumentów w wersji elektronicznej, a nie papierowej. 
„za” wnioskiem oddano 19 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 głos. 
 
Halina Fogel poprosiła o informację na temat możliwości ponownego uruchomienia 
baru w budynku Urzędu Miasta. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś poinformowała, że w najbliższym czasie 
planowane jest postępowanie przetargowe na wynajem pomieszczeń na działalność   
gastronomiczną. 
 
Rafał Olejnik złożył wniosek o zamontowanie głośnika w korytarzu przed salą obrad. 
Wniosek poparł Wojciech Jagiełło. 
„za” wnioskiem oddano 18 głosów, 
„przeciw” 2 
„wstrzymujących się” 0. 
 
Rafał Olejnik kontynuując wypowiedź zwrócił się z pytaniem w sprawie możliwości  
zorganizowania w budynku Urzędu Miasta palarni. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś poinformowała, że sugestia zostanie 
przekazana prezydentowi miasta. Ponadto zwróciła się z prośbą do Przewodniczącego 
Rady Miasta, aby materiały uzupełniające dot. cennika MSO skierować pod obrady 
Komisji UAiŚN. 
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Na zakończenie zwróciła się z wnioskiem o uzupełnienie dzisiejszego porządku obrad 
o punkt w którym zostanie przedstawiona informacja na temat realizacji uchwały w 
sprawie opłat adiacenckich. 
 
„za” wnioskiem o uzupełnienie porządku obrad o ww. punkt oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0. 
„wstrzymujących się” 0. 
Ustalono, że punkt zostanie wprowadzony do części  budżetowej – jako punkt 5. 
porządku obrad. 
 
Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć ogłosił 1 godzinną przerwę (od 13.25 do 
14.30.) 
 
Po wznowieniu obrad, stwierdzeniu kworum przystąpiono do realizacji części II – 
budżetowej. 
 
Część II.  
 
1. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej. 

 
Robert Młodziński, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformował, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Alina Janik, skarbnik miasta uzasadniła projekt uchwały wraz z autopoprawką. 
(pisemne objaśnienie w załączeniu do projektu uchwały) 
 
Wojciech Jagiełło zwrócił się z pytaniem dot. procedowania uchwały budżetowej i 
uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
 
Wyjaśnień udzieliła Alina Janik, skarbnik miasta. 
 
Po upewnieniu się, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady Andrzej 
Kopeć poddał projekt uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie: 
„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1  
 
 
 

Uchwała Nr V/41/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 28 stycznia 2011 r. 

 
w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

        (tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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Ad. 2.  
Uchwalenie budżetu miasta na rok 2011 
 
1. Odczytanie projektu uchwały budżetowej 
 
Projekt uchwały budżetowej odczytała Alina Janik, skarbnik miasta 
 
2. Odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
 
Uchwałę Nr 576/2010 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Opolu z dnia 15 grudnia 2010 r. w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały 
budżetowej miasta Kędzierzyn-Koźle na 2011 r. – odczytał Andrzej Kopeć 
przewodniczący Rady Miasta. Skład Orzekający RIO pozytywnie zaopiniował projekt 
uchwały. 
 
3. Odczytanie opinii i wniosków komisji problemowych 
 
Informację o pozytywnym zaopiniowaniu projektu budżetu miasta na rok 2011 przez 
komisje problemowe Rady Miasta  przedstawili kolejno: 
- Robert Młodziński, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej 
- Tadeusz Urbańczyk, wiceprzewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej 
- Wiesław Fąfara, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 

Naturalnego, 
- Telesfor Jankowski, przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju, 
- Marek Niemiec, przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej. 

Ponadto poinformował o przyjętym przez komisję wniosku autorstwa Ryszarda 
Pacułta, aby w planie wydatków budżetu miasta na rok 2011 rok w dziale 921 
(kultura i ochrona dziedzictwa narodowego) w pozycji ochrona zabytków i opieka 
nad zabytkami  - zarezerwowaną kwotę 500.000 zł zmniejszyć do kwoty 280.000 zł 
(mając na uwadze zmniejszenie w pkt 9), a pozostałe 300.000 zł  przeznaczyć na 
remont obiektów przeznaczonych na muzeum kędzierzyńsko-kozielskie. 

- Rafał Olejnik, przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny.  
Ponadto poinformował o przyjętym przez komisję wniosku, którego był autorem, o  
uwzględnienie  w ramach wolnych środków kwoty 1.500,000 zł celem udzielenia 
pomocy finansowej na zakup sprzętu dla SP ZOZ w Kędzierzynie-Koźlu w roku 2011. 

 
 
4. Stanowisko Prezydenta Miast do opinii i wniosków komisji problemowych 
 
 
Tomasz Wantuła odnosząc się do wypracowanych przez komisje wniosków 
poinformował, że wniosek Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny „aby 
wynagrodzenie członków Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
pozostawić na poziomie z lat ubiegłych tj. aby wynosiło za   1 posiedzenie 20% 
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minimalnego wynagrodzenia za pracę należnego pracownikom zatrudnionym w 
pełnym wymiarze czasu pracy” – zostanie uwzględniony i zrealizowany w ramach już 
zabezpieczonych środków na obsługę ww zadania. 
Przedstawiając stanowisko do wniosku Komisji OKiKF  aby w planie wydatków 
budżetu miasta na rok 2011 w dziale 921 (kultura i ochrona dziedzictwa narodowego) 
w pozycji ochrona zabytków i opieka nad zabytkami  - zarezerwowaną kwotę 500.000 
zł zmniejszyć do kwoty 280.000 zł (mając na uwadze zmniejszenie w pkt 9), a pozostałe 
300.000 zł  przeznaczyć na remont obiektów przeznaczonych na muzeum 
kędzierzyńsko-kozielskie”. – poinformował o negatywnym stanowisku do wniosku w 
przedłożonej treści. Jednocześnie przedstawił możliwe inne warianty pozyskania 
środków na realizację wniosku, tj. aplikowanie do Ministerstwa Kultury (z wnioskiem 
wystąpi Wydział Strategii Rozwoju i Promocji Miasta – termin składania wniosków 
do końca lutego). Jeżeli okaże się, że minister negatywnie rozpatrzy wniosek to 
analizowana będzie możliwość wydzielenia środków z dotacji na zabytki i z funduszu 
płac dla przyszłego pracownika muzeum. Jednocześnie wyjaśnił, że na obecnym etapie 
tworzenia muzeum nie ma potrzeby zatrudniania pracownika muzeum a obowiązki 
można powierzyć pracownikowi Urzędu Miasta. 
 
W dalszej części realizacji punktu głos zabrała Alina Janik, skarbnik miasta, która 
omówiła autopoprawkę do projektu budżetu miasta na rok 2011. 
 
5. Dyskusja nad wszystkimi nieuwzględnionymi przez Prezydenta Miasta wnioskami 

komisji   
 
Ryszard Pacułt obszernie uzasadnił wniosek o zabezpieczenie środków na remont 
piwnic zamkowych. 
 
Zbigniew Barszcz  zaproponował aby nie  głosować wniosku Komisji OKiKF, gdyż 
propozycja prezydenta miasta jest dalej idąca. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś podzieliła się wątpliwościami dot. 
wykazanych kwot we wniosku Komisji OKiKF – wskazała na rachunkowy błąd. 
 
Ryszard Pacułt wyjaśnił, że  kwota dot. wydatków ogółem wynosi 580 tys. zł.   
 
Przewodniczący Rady przypomniał treść wniosku Komisji Oświaty, Kultury i Kultury 
Fizycznej, a następnie poddał pod głosowanie: 
„za” oddano 3 głosy 
„przeciw” 7 
„wstrzymujących się” 11 głosów. 
Wniosek  nie uzyskał poparcia Rady. 
 
W dalszej dyskusji udział wzięli: 
 
Wojciech Jagiełło w wystąpieniu zwrócił uwagę na uwarunkowania prawne i 
finansowo-gospodarcze, które spowodowały że budżet miasta na rok 2011 jest 
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trudnym budżetem. Wyraził również przekonanie, że prezydent miasta wraz z 
urzędnikami podoła trudnościom towarzyszącym realizacji  zadań zaplanowanych w 
budżecie miasta. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć  również podzielił się uwagą, że budżet 
miasta na rok 2011 jest trudnym budżetem, a stan ten jest następstwem braku 
określonych działań  w przeszłości. W konsekwencji przez ostatnie lata ważne 
problemy generujące wysokie wydatki i koszty dla gminy pozostały nierozwiązane. 
Dzisiejsze decyzje prezydenta miasta skutkujące  wprowadzeniem zmian w obszarach, 
które są największą bolączką dla Gminy (np. MZBK i MZK) dają nadzieję na  
poprawę sytuacji finansowej Gminy.  
 
Ryszard Pacułt popierając budżet miasta zaapelował do prezydenta miasta o podjęcie 
określonych działań, które zmniejszą obciążenie budżetu miasta z tytułu realizacji 
zadań w oświacie.  
 
Rafał Olejnik podzielił się  uwagą, że dzisiejszy budżet miasta jest kontynuacją albo 
udoskonaleniem poprzednich budżetów, w których co roku było mniej możliwości do 
wprowadzenia zmian. Tegoroczny budżet  zawiera większość zadań wieloletnich, 
które blokują jakiekolwiek przesunięcia i wprowadzanie zmian. Zaapelował do 
prezydenta miasta o przekształcenie kolejnego budżetu i tworzenie go wspólnie z Radą 
Miasta. Zwrócił uwagę, że w tegorocznym budżecie zabrakło kilku zadań, mimo  
obietnic ich realizacji, np. triathlon, zakup komputerów  w ramach realizacji projektu  
zapobieżenia wykluczeniu cyfrowemu. 
 
Po upewnieniu się, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, przewodniczący obrad Andrzej 
Kopeć poddał projekt budżetu miasta wraz z autopoprawką pod głosowanie; 
„za” oddano 21 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr V/42/11  
 

Rady Miasta  Kędzierzyn - Koźle 
z dnia 28 stycznia 2011r.  

 
w sprawie uchwalenia budżetu miasta Kędzierzyn – Koźle na rok 2011. 

        (tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
 
Ad. 3. 
Podjęcie uchwały w sprawie  zaciągnięcia kredytu długoterminowego.  
 
Robert Młodziński, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformował, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Po upewnieniu się, że nikt nie zgłosił się do dyskusji, prowadzący obrady Andrzej 
Kopeć poddał projekt uchwały pod głosowanie; 
„za” oddano 21 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr  V/43/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 28 stycznia 2011 r. 

w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
        (tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
 
Ad. 4. 
Podjęcie uchwały w sprawie dotacji przedmiotowych dla zakładów budżetowych na 
rok 2011. 
 
 
Robert Młodziński, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformował, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Po upewnieniu się, że nikt nie zgłosił się do dyskusji, prowadzący obrady Andrzej 
Kopeć poddał projekt uchwały pod głosowanie; 
„za” oddano 21 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr V/44/11   
 

Rady Miasta  Kędzierzyn– Koźle  
z dnia 28 stycznia 2011r.    

 
w sprawie stawek dotacji przedmiotowych 
dla zakładów budżetowych na rok 2011. 

        (tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
 
 
 
Ad. 5.  
Informacja na temat realizacji uchwały w sprawie opłat adiacenckich. 
 
Jako pierwsza głos zabrała Z-ca Prezydenta Miasta Brygida Kolenda-Łabuś.  
W obszernym wystąpieniu przedstawiła informację na temat zaawansowania procedur 
naliczania opłat adiacenckich na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle z tytułu 
1) dokonania podziału nieruchomości, 2) wybudowania urządzeń infrastruktury 
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technicznej. Omówiła uregulowania prawne dotyczące naliczanie opłat adiacenckich z 
obu tytułów  
Zasygnalizowała o trzecim tytule naliczania opłat adiacenckich, tj. w przypadku  
dokonania scalenia i podziału nieruchomości. Jednocześnie zaznaczyła, że z tego 
tytułu na terenie gminy nie prowadzono żadnego postępowania, gdyż nie powstały 
okoliczności uzasadniające takie naliczenie. 
Na zakończenie przedstawiła rozstrzygnięcie Prezydenta Miasta z posiedzenia 
odbytego 5 i 7 stycznia br. przy udziale Zespołu Opiniującego: 
1. Prezydent postanowił kontynuować procedury naliczania opłat adiacenckich z 

tytułu: 
1) podziału nieruchomości; 
2) scalenia i podziału nieruchomości w przypadkach określonych w rozdziale 2 

działu III ustawy o gospodarce nieruchomościami. 
2. Nadto Prezydent postanowił ograniczyć procedury naliczania opłat adiacenckich 

z tytułu budowy infrastruktury technicznej lub wybudowania drogi poprzez 
prowadzenie procedur jedynie wobec wybudowania drogi, a w pozostałych 
przypadkach wstrzymać procedury zastrzegając ich kontynuację poddaniem 
powyższego rozstrzygnięcia pod dyskusję Radzie Miasta Kędzierzyn- 
Koźle. 

3. Powyższe uzasadnia się: 
1) brakiem wpływu zarówno mieszkańców jak i organów gminy na tryb zmiany 

przepisów dotyczących infrastrukturalnych opłat adiacenckich skutkujących 
różnym traktowaniem mieszkańców na jednym osiedlu z uwagi na termin 
prowadzenia i zakończenia inwestycji infrastrukturalnych, który to 
zróżnicowany termin determinuje naliczenie bądź nie naliczenie opłaty 
adiacenckiej z tytułu stworzenia warunków do podłączenia nieruchomości do 
poszczególnych urządzeń infrastruktury technicznej w obrębie jednego osiedla 
a nawet ulicy;    

2) analizą wydatków i dochodów w 2010 roku związanych z prowadzeniem 
procedur zmierzających do naliczania opłaty adiacenckiej z tytułu stworzenia 
warunków do podłączenia nieruchomości do poszczególnych urządzeń 
infrastruktury technicznej, która wykazała (w oparciu o dane pozyskane z 
Wydziału Finansowego) większe wydatki niż dochody z tego tytułu; 

3) brakiem środków finansowych w prowizorium budżetu miasta na 2011 rok na 
zlecanie wycen nieruchomości będących elementem procedury związanej 
z naliczaniem opłaty adiacenckiej z tytułu stworzenia warunków do podłączenia 
nieruchomości do poszczególnych urządzeń infrastruktury technicznej w takiej  
wysokości, które umożliwiałoby prowadzenie innych bieżących zadań;  

4) stosowaną przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Opolu praktyką oceny 
prowadzenia procedur o naliczenie opłaty adiacenckiej z tytułu stworzenia 
warunków do podłączenia nieruchomości do poszczególnych urządzeń 
infrastruktury technicznej, a w szczególności przewlekłością rozpatrywania 
odwołań od decyzji administracyjnych w powyższym przedmiocie co skutkować 
może zapadającymi rozstrzygnięciami po  3 letnim ustawowym terminie od 
stworzenia warunków do podłączenia nieruchomości do poszczególnych 
urządzeń infrastruktury technicznej; 
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5) rozbieżnościami w dacie stworzenia warunków do podłączenia nieruchomości 
do poszczególnych urządzeń infrastruktury technicznej wykazanymi przez 
inwestora a udokumentowanymi  przez beneficjenta końcowego.  

4. Jednocześnie Prezydent zobowiązał wobec powyższych rozstrzygnięć określonych: 
1) w ust. 1 pkt 1) - kierownika Wydziału Urbanistyki i Architektury do 

każdorazowego informowania (na etapie wydawania postanowienia o 
zgodności z ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
proponowanego podziału nieruchomości) władającego nieruchomością 
przeznaczoną do podziału o ewentualności powstania w przyszłości obowiązku 
wniesienia opłaty adiacenckiej z tego tytułu;  

2) w ust. 2 – kierownika Wydziału Inwestycji i Remontów do każdorazowego  
informowania (przed wprowadzeniem zadania inwestycyjnego do budżetu) 
władających nieruchomościami, których nieruchomościom zostaną stworzone 
warunki do korzystania z planowanej do wybudowania drogi o ewentualności 
powstania w przyszłości obowiązku wniesienia opłaty adiacenckiej z tego 
tytułu. Ponadto zwraca się uwagę kierownikowi Wydziału Inwestycji i 
Remontów do adekwatnego do zakresu inwestycji nazewnictwa zadania we 
wniosku o wydanie pozwolenia na budowę.  

 
Następnie głos zabrał Tomasz Wantuła, prezydent miasta. Poinformował, że temat jest 
bardzo trudny i wymaga wnikliwej analizy. Wyraził nadzieję, że w najbliższym czasie 
temat ten będzie przedmiotem obrad zarówno branżowych komisji problemowych jak 
i Rady Miasta. Dopiero po przeanalizowaniu zagadnienia w kontekście aspektu 
społeczno-ekonomicznego zostanie wypracowana wspólna decyzja dot. naliczania 
opłat adiacenckich. W tej sytuacji prezydent zaproponował aby na obecnym 
posiedzeniu rady nie prowadzić dalszej dyskusji na ten temat. 
 
Prowadzący obrady Andrzej Kopeć poparł wniosek prezydenta miasta o przeniesienie 
dalszej dyskusji na posiedzenia branżowych komisji. Jednocześnie zwrócił się z 
prośbą o przygotowanie radnym pisemnej informacji na temat zaawansowania 
procedur naliczania opłat adiacenckich z różnych tytułów wraz ze stanowiskiem 
prezydenta miasta w kwestii  kontynuacji bądź zaprzestania realizacji tych procedur. 
 
Hubert Majnusz poinformował, że jest za podjęciem decyzji o zaprzestaniu naliczania 
opłat adiacenckich. Jednocześnie  podzielił się swoimi odczuciami dot. sytuacji osób, 
które już wywiązały się z obowiązku dokonania opłaty adiacenckiej. Powołując się na 
zapisy w protokóle z sesji Rady Miasta, przypomniał, że już w 2003 r. dzielił się 
swoimi wątpliwościami na temat zasadności naliczania opłat adiacenckich. Dzisiaj 
jego zastrzeżenia i obawy potwierdziły się.  
 
Mirosław Wantuła  poprosił o informację jak mają postąpić osoby, które juz dostały 
decyzję o naliczeniu opłaty adiacenckiej. 
 
Prezydent Miasta Tomasz Wantuła poinformował, że  każda decyzja zawiera stosowne 
pouczenie. 
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Z-ca Prezydenta  Brygida Kolenda-Łabuś poinformowała na temat procedury 
windykacyjnej, która może mieć zastosowanie w stosunku do osób którym skutecznie 
dostarczono decyzje i nie złożyły odwołania od tych decyzji. 

Na zakończenie przypomniała, że decyzja w kwestii  kontynuacji bądź 
zaprzestania  naliczania opłat adiacenckich leży w gestii prezydenta miasta. Natomiast 
z Radą Miasta prezydent może skonsultować swoją decyzję. 
 
Ad. 6. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad – przewodniczący Rady Miasta Andrzej 
Kopeć  zamknął  V sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 
 

Przewodniczący obrad 
Andrzej Kopeć  

 
Sesja zakończyła się o godz. 16.10 
Protokółowała  H. Olkowska 
 


